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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE LA CORPORACIÓ DEL DIA 26 
D'OCTUBRE DE 2023

A Xixona, a la sala de plens de la casa consistorial, el dia 26 d'octubre de 2023, havent 
sigut convocats en forma i notificats de l'ordre del dia, sota la presidència d’Isabel 
López Galera, alcaldessa presidenta, es reuneixen els regidors i les regidores 
següents: Ricardo Mira García, María Teresa Carbonell Bernabeu, Cristian Sirvent 
Carbonell, Ainhoa López Narbón i Bart Leo Jozef Bus, del Grup Municipal Socialista; 
Víctor Manuel Masià Álvarez, César José Mira Ramos, José Manuel Vázquez 
Fernández, del Grup Popular; Lucas Sirvent García i María José Mateo Bernabeu, del 
Grup Municipal Compromís per Xixona; Eduardo Ferrer Arques, del Grup Municipal 
Xixona ens Uneix, i Marcos Ros Planelles, del Grup Municipal Més Xixona-AM.

Hi assisteix com a secretari Alfonso Ramón Calero del Castillo, secretari general de 
l'Ajuntament de Xixona.

Tot seguit, la presidència obri la sessió a les 20.00 hores i s'examinen els assumptes 
que integren l’ordre del dia següent:

1. LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
(28/09/2023 -ordinària-).

2. RESOLUCIONS DES DE L'ÚLTIM PLE PERQUÈ LA CORPORACIÓ QUEDE 
ASSABENTADA.

3. PRECS I PREGUNTES.

ASSUMPTES URGENTS

A) INTERVENCIÓ MUNICIPAL – PROPOSTA D'APROVACIÓ DE L'EXPEDIENT DE 
MODIFICACIÓ DE CRÈDITS 13/2023, DEL PRESSUPOST PRORROGAT PER A 
L'EXERCICI 2023, PER SUPLEMENT DE CRÈDITS I CRÈDITS EXTRAORDINARIS. 
(EXP. 2023/1373).

1. LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
(28/09/2023 -ordinària-).

El regidor delegat de Neteja Viària, Sr. Sirvent Carbonell, diu que, en l'última pàgina, 
en relació amb la pregunta 22.25), va dir que està esperant que finalitzen les obres per 
a cedir a l'Associació de Colombicultura el tema dels coloms.

Tot seguit, repartida l'acta de la sessió del Ple de la corporació ordinària del dia 28 de 
setembre de 2023, els regidors i regidores reunits renuncien a llegir-la i acorden, 
aprovar-la.

2. RESOLUCIONS DES DE L'ÚLTIM PLE PERQUÈ LA CORPORACIÓ QUEDE 
ASSABENTADA.
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El Sr. Ferrer Arques (JNU) pregunta, en relació amb la resolució 2023/1626, què ha 
passat amb la plataforma elevadora del cementeri. El Sr. Mira García, regidor delegat 
de Cementeri, contesta que hi havia un error en el plec tècnic i no es podia licitar així.

El Sr. Ferrer Arques pregunta sobre la resolució 2023/1679, de certificació final de les 
obres del col·legi Eloi Coloma. El Sr. Mira García, regidor delegat de Coordinació de 
Contractació i Subvencions, contesta que és la de la fase III i que falta la fase IV. 
Pregunta el Sr. Ferrer Arques si està tot acabat. El Sr. Mira García diu que de la fase 
III sí.

El Sr. Sirvent García (Compromís per Xixona) pregunta per la resolució 2023/1591, 
instal·lació solar d'autoconsum en el poliesportiu municipal. La Sra. Carbonell 
Bernabeu, regidora delegada d'Obres Públiques i Infraestructures, contesta que es 
refereix a l'ajuda que ha atorgat la Diputació i que es farà en el col·legi Sagrada 
Família perquè en el poliesportiu no es pot.

El Sr. Sirvent García pregunta per la resolució 2023/1611, rehabilitació de la casa 
Aracil. El Sr. Mira García, regidor delegat de Coordinació de Contractació i 
Subvencions, explica que és l'ingrés d'una subvenció europea que s’ha concedit.

El Sr. Sirvent García pregunta per la resolució 2023/1580 i diu que per què s'ha signat 
al setembre el de l'any 2023. La Sra. Carbonell Bernabeu, regidora delegada d'Igualtat, 
contesta que s'ha signat ara perquè l'ajuda municipal és per al curs 2023-2024.

El Sr. Sirvent García pregunta per la resolució 2023/1685, sobre modificació de crèdit 
15/2023. El Sr. Mira García, regidor delegat Hisenda, Administració Financera i 
Tributària, contesta que no se'n recorda però creu que es refereix a factures del mes 
d'agost, quan no hi havia crèdit.

El Sr. Sirvent García pregunta per la subvenció sanitària de la COVID, per què s'han 
llevat els diners. El Sr. Mira García, regidor delegat de Coordinació de Contractació i 
Subvencions, explica que s'han llevat per a no dilatar més que cobren els proveïdors, 
ja que no fan falta ajudes per la COVID.

A continuació, es dóna compte de les resolucions emeses des de la convocatòria del 
Ple ordinari celebrat el 28 de setembre de 2023, iniciat en la Resolució 
núm.1571/2023, de data 25 de setembre de 2023, fins a la Resolució núm.1694/2023, 
de data 23 d'octubre de 2023, totes dues incloses.

La corporació queda assabentada.

ASSUMPTES URGENTS

A) INTERVENCIÓ MUNICIPAL–PROPOSTA D'APROVACIÓ DE L'EXPEDIENT DE 
MODIFICACIÓ DE CRÈDITS 13/2023, DEL PRESSUPOST PRORROGAT PER A 
L'EXERCICI 2023, PER SUPLEMENT DE CRÈDITS I CRÈDITS EXTRAORDINARIS. 
(EXP. 2023/1373).

El regidor delegat d'Hisenda, Administració Financera i Tributària, Ricardo Mira García, 
justifica la urgència de la inclusió d'aquest assumpte en l'ordre del dia de la sessió, per 
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la necessitat urgent i inajornable de dotar de crèdit per a procedir a les noves 
atencions requerides.

Tot seguit, se sotmet la declaració d'urgència a votació i aquesta s'aprova per 6 
vots a favor (6 PSOE), 1 abstenció (1 MX-AM) i 6 vots en contra (3 PP, 2 
Compromís per Xixona i 1 Xixona ens Uneix).

A continuació, s'exposa la proposta de la Regidoria d'Hisenda, de data 22 de setembre 
de 2023, que diu:

“Havent donat compte de la proposta d'aquesta regidoria de data 21 de setembre de 
2023, per la qual es disposa la incoació de l'expedient de modificació del pressupost 
prorrogat per a l'exercici 2023, per suplement de crèdits i crèdits extraordinaris, davant 
de la necessitat urgent i inajornable de dotar de crèdit per a les noves atencions que 
reflecteix aquella, sent la seua realització necessària en el present exercici.

Havent donat compte de l'informe emés per la Intervenció municipal, en data 21 de 
setembre de 2023, així com el corresponent als d'estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera de data també 21 de setembre de 2023.

Per tot l'anterior, s'eleva al Ple de l’Ajuntament l'adopció dels acords següents:

Primer. Aprovar inicialment la modificació pressupostària 13/2023, per suplement de 
crèdits i crèdits extraordinaris, finançat amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria 
resultant de la liquidació de l'exercici anterior, d'acord amb el resum següent:

PRESSUPOST DE DESPESES

Suplements de crèdits

PROG. ECONÒMICA
APLICACIÓ 

PRESSUPOSTÀRIA
CRÈDITS 

DISPONIBLES INCORPORACIÓ 
135 22608 INDEMNITZACIÓ PER 

RESPONSABILITAT 
PATRIMONIAL

-2.227,91 5.000,00

1621 22799 DESPESES DIVERSES 
RECOLLIDA BROSSA

1.414,87 5.000,00

2312 22199 SUBMINISTRAMENTS. 
CENTRE OCUPACIONAL

-810,74 5.000,00

323 22700 NETEJA ENSENYAMENT -9.632,20 25.000,00
3260 22699 DESPESES DIVERSES 

SERVEIS COMPLEM. 
EDUCACIÓ

-13.435,52 15.000,00

3263 22699 DESPESES DIVERSES 
NORMALITZACIÓ LINGÜISTICA

-4.902,79 15.000,00

334 22699 DESPESES DIVERSES 
CULTURA

-13.996,34 50.000,00

334 2269922 DESPESES DIVERSES 
CULTURA

0,00 87,32

338 22699 DESPESES DIVERSES FESTES -7.775,17 35.000,00

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web

Codi Segur de Validació b58f9866606e4fff9983da0a4e5ae60b001

Url de validació https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/catala/asp/verificadorfirma.asp?NodeAbsisini=112

Metadades Classificador:Altres  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
1

A
lf

o
n

so
 R

am
ó

n
 C

al
er

o
 d

el
C

as
ti

llo
21

/1
1/

20
23

S
ec

re
ta

ri

https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/catala/asp/verificadorfirma.asp?NodeAbsisini=112


Av. Constitució 6
03100 Xixona (Alacant)
Tel.: 965610300
Fax: 965612115
CIF: P0308300C
www.xixona.es 

4

341 22699 DESPESES DIVERSES PROM. I 
FOM. DE L'ESPORT

2,32 15.000,00

4311 205 LLOGUER ESTANDS FIRA 
NADAL

36.000,00 40.000,00

432 22799 TREBALLS REALITZATS PER 
ALTRES EMPRESES TURISME

-4.374,80 25.000,00

9121 22601 ATENCIONS 
PROTOCOL·LÀRIES I 
REPRESENTATIVES

6.980,38 10.000,00

TOTAL 245.087,32€

Crèdits extraordinaris

PROG. ECONÒMICA APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA INCORPORACIÓ 
165 62301 INST. ENLLUMENAT PÚBLIC ENERGIA SOLAR 

VIARI BARRI ALMARX 20.000,00 €
2310 2260620 DESENVOLUPAMENT DE PROGRAMES ACCIÓ 

SOCIAL 104,91 €
TOTAL 20.104,91 €

TOTAL SUPLEMENTS DE CRÈDITS I CRÈDITS EXTRAORDINARIS 265.192,23 €

RECURSOS:

ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES GENERALS

87000 ROMANENT DE TRESORERIA 265.192,23€

Segon. Donar compte als serveis econòmics a l'efecte del tràmit corresponent:

El present acord d'aprovació inicial s'exposarà al públic per un termini de quinze dies, 
a fi que els interessats puguen examinar l'expedient i presentar les reclamacions que 
estimen oportunes.

En el supòsit de no presentar-se reclamacions s'entendrà definitivament adoptat 
aquest acord.

RESUM

Estat de Despeses

CAPÍTOL ALTES
Despeses 
Capítol II

245.192,2
3€

Despeses 
Capítol VI

20.000,00
€

Total 265.192,2
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Despeses 3€

Estat d'Ingressos

Ingressos Capítol VIII 265.192,23€
Total Ingressos 265.192,23€

“
El Sr. Mira García, regidor delegat d'Hisenda, Administració Financera i Tributària, diu 
que des de l'equip de govern es proposa debatre la modificació de crèdit que no es va 
aprovar en el Ple anterior, perquè no es pot demorar més per al desenvolupament 
normal de l'Ajuntament i que, a partir d'ara, se centraran en la confecció del pressupost 
de 2024.

Continua explicant que la modificació no és molt important, que afecta al capítol III 
(esports, energia, etc. ) que, després de votar en contra en la darrera sessió, a 
l'endemà es van haver de reunir per a veure que coses es podien suprimir i que coses 
no. S’havia de deixar de fer coses ja que no es podrien pagar o si podien desembossar 
el tema per a evitar problemes amb veïns, associacions i altres. És per això que se 
sotmet novament a urgència.

Continua dient que no es pot anar al cèntim, perquè no se sap el que s'ha de pagar 
d'ací a final d'any. Que cal tornar a la normalitat i preparar el pressupost de 2024, però 
que està segur que el pressupost no evitarà que l'any que ve, per aquesta època, hi 
haja alguna modificació de crèdit. Acaba dient que hui s'han publicat tres modificacions 
de crèdit en el BOP molt semblants a aquesta, finançades amb romanent de tresoreria.

El Sr. Sirvent García (Compromís per Xixona) diu que no ha canviat res des del Ple 
anterior i que aquesta és la mateixa modificació de crèdit. Que s'ha posat en contacte 
amb el Sr. Mira García per a veure el pressupost de 2024 i que s'havia d'estar 
treballant ja amb ell i que necessita informació sobre el pressupost de 2024 per a 
poder votar aquesta modificació, perquè no es pot votar sense informació del que 
vinga després. Se'ls ha facilitat l'estat de comptes fins a final de mes i se'ls ha dit en la 
Junta de Portaveus que es presentarà d'urgència aquesta modificació.

El Sr. Masiá Álvarez (PP) diu que en el Ple anterior ells van demanar posar-se en 
contacte amb l'equip de govern per a veure aquesta modificació de crèdit i no va 
haver-hi resposta fins al divendres 20, quan estava convocada la Comissió a les 13.30 
hores. Continua dient que aquesta modificació es porta una altra vegada a Ple i en la 
Junta de Portaveus han sol·licitat un altre Ple extraordinari i han contestat que no, 
pregunta el motiu.

El Sr. Mira García contesta que Compromís per Xixona va demanar la documentació 
per al Pressupost de 2024 i ell els va dir que estava per a acabar el mes de setembre i 
que els la va passar a Compromís per Xixona i al PP la documentació sol·licitada. Diu 
que el tema és urgent i que després de les converses amb els grups no hi ha més per 
a arribar a un acord. Creu que la part de despeses no té discussió i el que es discuteix 
és si s'incorpora el remanent. Això significa emetre informes i més tràmits i no podria 
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ser la setmana que ve, sinó més a prop del pròxim Ple. Els regidors no es poden 
comprometre amb despeses si no se sap si es pot saber si es pagarà. Ja ha passat les 
festes de Sant Lluc, els Geladors que comencen demà i el Dia Mundial del Torró i és 
per a agilitar els pagaments.

Quant a les converses, continua explicant que s'ha dit en la Junta de Portaveus que 
cal millorar la comunicació amb els grups. Demana que s'aprove la urgència i, si no 
estan convençuts en el fons, que no voten en contra, que s'abstinguen.

L’alcaldessa presidenta diu que aquesta modificació de crèdit és molt important per a 
Xixona.

Seguidament, el Sr. Mira García comenta la proposta. Diu que la modificació és per a 
pagar activitats culturals i festes en les quals no hi havia consignació. També que hi ha 
una obra d'enllumenat en el barri de l'Almarx i que va a romanent i diu que el romanent 
és l'estalvi. Que en els bancs hi ha 10 milions d'euros i d'ells, tres milions i escaig no 
tenen “nom ni cognom” i que es tira del romanent per a no llevar crèdit de partides que 
poden fer falta per a cap d'any. O es lleva de partides o es porta a romanent.

Diu que aquesta modificació no es va poder aprovar al juliol ni al setembre, que es 
preveuen despeses fins a desembre i tot això és el que apareix ací.

El Sr. Ros Planelles (MX-AM) diu que en la modificació proposada s'abstindrà per 
responsabilitat al poble de Xixona, que es gasta més del que es té i recorda que 
l'equip de govern no té majoria absoluta, però que el poble de Xixona no té la culpa. 
Diu que cal posar a treballar en el Pressupost de 2024.

El Sr. Ferrer Arques (JNU) diu que és el mateix que en el Ple passat. Que hui ha sigut 
un parany, perquè se'ls ha comunicat en la Junta de Portaveus, a les 19.30 h de la 
vesprada, que passava la modificació d'urgència i que vol informació. Que es pot 
celebrar un Ple extraordinari en set o deu dies, per això hui no pot votar a favor. No 
està en contra que el poble funcione, però no és la forma.

El Sr. Sirvent García (Compromís per Xixona) diu que com ha dit el Sr. Ferrer Arques, 
no s'han de fer així les coses i que no participaran en la votació per responsabilitat al 
poble, perquè ha tingut l'expedient mitja hora abans. 

L’alcaldessa presidenta pregunta al secretari que ocorre si no es vota. El secretari 
contesta que si s'està present en la votació es compta com una abstenció, si no es vol 
votar s'ha d'abandonar el saló.

El Sr. Sirvent García diu que si no tenen informació no poden votar.

El Sr. Masiá Álvarez (PP) diu que no vol perjudicar a Xixona i diu que l'equip de govern 
ha fet desistiment de funcions i que amb una majoria absoluta, com en la legislatura 
passada s'hauria evitat això. Que estem en 2023 i sense Compte General de 2019. 
Diu que van demanar reunir-se per a dialogar i hui els han presentat la modificació a 
última hora. Acaba dient que no aprovaran els pressupostos si no hi participen ells.
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El Sr. Mira García diu que no ha demanat el canvi de no al sí, deman una abstenció 
perquè no és el que els puga passar a ells, sinó el que puga repercutir al poble.

L’alcaldessa presidenta diu que en el Ple passat ja es va veure el mal que aquesta 
situació pot causar i quan es va veure com es podia quadrar el Pressupost sense 
aquesta modificació, es va enviar un correu, i que les associacions del poble ho han 
demanat, perquè hi ha molta gent que no podrà cobrar. La nota de premsa s'havia de 
fer perquè hi ha activitats, com els tallers que no es poden fer si no s'aprova la 
modificació. Que el perjudicat és el poble de Xixona, perquè s'han de deixar de fer 
activitats.

Comenta que divendres passat va haver-hi Comissió i en Precs i preguntes va eixir el 
tema i es va dir que l'assumpte es podia veure, es van portar els informes d'Intervenció 
i ningú va dir res. Quant al Compte general de 2019 no s'ha pogut aprovar perquè amb 
l'atac informàtic es va perdre la comptabilitat. Si hi haguera hagut pressupost aquest 
any 2023, aquesta modificació hauria sigut molt semblant, perquè sempre hi ha una 
modificació a l'abril i una altra en aquestes dates, perquè sempre hi ha pagaments en 
les regidories. Si hi haguera hagut pressupost, la modificació haguera sigut en aquesta 
època, amb altres partides però igual.

Seguidament, l’alcaldessa presidenta obri un segon torn d'intervencions.

El Sr. Sirvent García (Compromís per Xixona) diu que aquesta modificació es va 
comentar en la Comissió quan ja s'havia acabat i no es va dir de presentar-la 
d'urgència al Ple i pregunta sobre el taller d'art-teràpia previst en la modificació, si no hi 
ha despeses compartides.

El Sr. Mira García diu que les partides es vinculen entre si, es posen en les partides 
més consignació, cal veure la vinculació, llevat que vinga una subvenció i es genere 
crèdit, que serà únicament per al que se subvencione.

El Sr. Masiá Álvarez (PP) reconeix que està molt sorprés. Que han parlat de millorar la 
comunicació, però quan es va comentar en la Comissió d'Hisenda, la Comissió havia 
acabat i el que es va comentar no consta en acta, per la qual cosa demana sinceritat i 
claredat.

L’alcaldessa presidenta diu que quan va acabar la Comissió d'Hisenda, el Sr, Mira 
García va explicar que la modificiació de crèdits podia anar al Ple d'urgència, i va 
intentar entaular una conversa quan estaven tots. Diu que la comunicació és 
bidireccional, però ningú va contestar. Que no fa falta que conste en acta per a parlar i 
no es pot mantindre una conversa sense ningú que conteste, fan falta dues o més 
persones. A més, el PP se’n va anar.

El Sr. Mira García diu que no va ser en la Comissió d'Hisenda on va comentar la 
modificació de crèdit, perquè ja s'havia acabat, però estaven tots junts.

La corporació aprova per 6 vots a favor (6 PSOE), 1 abstenció (1 MX-AM) i 6 vots 
en contra (3 PP, 2 Compromís per Xixona i 1 Xixona ens Uneix) acord de 
conformitat amb la proposta precedent.
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L’alcaldessa agraeix a MX que s'haja abstingut. Diu que mai havia passat això. La 
modificació és per a posar diners en tallers, esports, etc. i si es trenca una porta poder-
se arreglar.

Es dirigeix al Sr. Ferrer Arques dient que fa menys de sis mesos formava part de 
l'equip de govern i que es feia el mateix que ara per a fer coses pel poble. Creu que és 
urgent que es parle del Pressupost i que hi ha ajuntaments que no han  aprovat 
Pressupost des de 2019 i no és tan greu com el que passa ací. L'important és que 
aquest poble tinga vida i que els ajuntaments tinguen diners suficients per a això.

Acaba de sentir parlar que estan en minoria, però el grup que ha sumat més és el 
PSOE. Han deixat clar que poden bloquejar a l'equip de govern, encara que siguen 
activitats per al poble. Poden bloquejar qualsevol assumpte que se sotmeta al Ple 
perjudicar la gent del poble, les bandes, les AMPAS, associacions, etc. Cal poder 
tindre un pavelló esportiu, Casa Rovira, en la piscina coberta no va haver-hi 
unanimitat. És una utopia que tots hi estiguen d'acord amb tot.

Finalment diu que pren bona nota d'això i que hi haurà Pressupost. És urgent perquè 
el poble funcione.

Acaba donant les gràcies al Sr. Ros Planelles (MX-AM).

3. PRECS I PREGUNTES.

3.1) El Sr. Ros Planelles (MX-AM) pregunta per la subvenció de la Diputació per a 
pal·liar l'impacte de la crisi i com afecta Xixona.

Contesta el Sr. Mira García, regidor delegat de Coordinació de Contractació i 
Subvencions, que demà té una reunió amb l'AEX pels bons de comerç, que estaran 
vigents durant el mes de novembre i cal veure les empreses que poden accedir-hi, 
perquè han d'haver tingut menys ingressos en 2023 que en 2022. Diu que també es 
convocarà subvencions per a tecnologia i renovació d'empreses i cal tramitar-la per 
l'Administració. Cal aprofitar la partida de la COVID que no es gasta per a afegir a 
altres partides. Per això creu que no s'han d'hipotecar partides perquè no se sap què 
passarà.

3.2) El Sr. Ferrer Arques (JNU) diu que l’alcaldessa presidenta el nomena, però 
després no el deixa parlar. Que si se'l esmenta se li ha de deixar parlar.

3.3) El Sr. Ferrer Arques (JNU) diu que ha sol·licitat per registre d'entrada 
documentació sobre l'adjudicació de l'obra de la piscina.

3.4) El Sr. Ferrer Arques (JNU) diu que ha vist el certificat final d'obra del col·legi Eloi 
Coloma i pregunta si s'ha arreglat.

La Sr. Carbonell Bernabeu, regidora delegada d'Obres Públiques i Infraestructures, 
contesta que aqueixa és la certificació final de la fase 3 i que no ha vist que hi haja 
filtracions d'aigua. Que acabada l'obra els tècnics informen i després hi ha un període 
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de garantia i s'arreglen els desperfectes. Que veurà la documentació i li la remetrà, 
perquè porta ja un temps i afecta a diversos edificis del poble.

3.5) El Sr. Ferrer Arques (JNU) diu que en al carrer Raval hi ha tanques en un 
habitatge que no se sap per què estan allí. Contesta la Sra. Carbonell Bernabeu, 
regidora Delegada d'Urbanisme i Habitatge,que l'habitatge s'ha reparat. 

3.6) El Sr. Ferrer Arques (JNU) pregunta si pot ser el propietari del forn. La Sra. 
Carbonell Bernabeu, regidora delegada d'Urbanisme i Habitatge, contesta que va 
tindre amb ells una entrevista i se'ls va dir que ho demanaren per escrit i que parle 
amb HIDRAQUA, perquè semblava que l'aigua era del carrer.

3.7) El Sr. Ferrer Arques (JNU) pregunta què es farà amb la plataforma d’El Teatret. El 
Sr. Mira García contesta que en l'anterior legislatura es va aprovar una subvenció per 
a col·locar un òrgan en el Teatret i la plataforma és sobre on va l'òrgan.

3.8) El Sr. Ferrer Arques (JNU) pregunta per la neteja dels llocs on orina la gent en 
Festes i si el diumenge es netejarà més els carrers. Contesta al Sr. Sirvent Carbonell, 
regidor delegat de Neteja Viària que aquesta setmana va haver-hi un error i l'operari 
no va passar per allí, va dir que no podia passar.

3.9) El Sr. Ferrer Arques (JNU) pregunta per la representació de l'Ajuntament en 
l'Associació de Municipis Forestals de la Comunitat Valenciana. Contesta el Sr. Mira 
García, que es va donar compte en el Ple passat. El Sr. Ferrer Arques sol·licita l'acord 
del Ple i el Sr. Mira García diu que l'ajuntament de Xixona es va adherir i va nomenar 
un representant.

3.10) El Sr. Sirvent García (Compromís per Xixona) pregunta si la subvenció de 
Diputació per al bo comerç és al 100%. El Sr. Mira García, regidor delegat de 
Promoció i Desenvolupament Econòmic, contesta que, en principi sí, però si s'ha 
d'incrementar correspon a l'Ajuntament. El Sr. Sirvent García pregunta per la quantitat i 
el Sr. Mira García diu que no ho sap segur.

3.11) El Sr. Sirvent García (Compromís per Xixona) pregunta com es financen les 
actuacions en el solar del costat de l'església i en el Cantó de Colometa.

Contesta la Sr. Carbonell Bernabeu, regidora delegada d'Obres Públiques i 
Infraestructures que, de moment, quant al solar del costat de l'església, el que està 
fent-se és l'enderrocament i la modificació del planejament. Cal fer el projecte i ja es 
veurà si es pot demanar subvenció a la Conselleria, a Diputació, etc., però segur que 
hi haurà subvenció.

El Sr. Sirvent García diu que es va celebrar un acte abans de les eleccions sobre 
aquestes inversions i el Pla de Diputació per a la piscina.

La Sra. Carbonell Bernabeu contesta que el canvi de sòl és molt complicat, tant per al 
Cantó de Colometa com per al solar del costat de l'església, perquè és residencial i cal 
modificar el Pla General d'Ordenació Urbana. Diu que l'expedient està en Urbanisme i 
en Cultura perquè afecta al nucl antic.
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El Sr. Mira Gacía, intervé per a dir que el primer que es demana en aquests casos és 
la disponibilitat del sòl.

3.12) El Sr. Sirvent García (Compromís per Xixona) diu que Conselleria ha enviat un 
escrit a l'Ajuntament recordant l'assumpte de la Casa Geralda i pregunta si està 
preparada la resposta. L’alcaldessa presidenta contesta que estan en el mateix lloc 
que estaven, i es contestarà a Conselleria que continuaran defensant la posició que 
tenien. També diu que és una prioritat acabar el Catàleg de proteccions.

El Sr. Sirvent García pregunta si al catàleg li queda molt. La Sra. Carbonell Bernabeu, 
regidora delegada d'Obres Públiques i Infraestructures, contesta que ja està en la 
Conselleria d'Urbanisme i encara han de passar per la de Medi Ambient i per la de 
Patrimoni i quan se li done el vistiplau passarà a aprovació del Ple.

3.13) El Sr. Sirvent García (Compromís per Xixona) pregunta si el Reglament d'Honors 
i Distincions que hi ha publicat en la Web és el que està vigent o hi ha un altre 
posterior. L’alcaldessa presidenta contesta que és el que està vigent.

El Sr. Sirvent diu que en el Nou d´Octubre i en les festes dels Geladors, el Reglament 
diu que correspon la distinció per majoria del Ple o per la gent del poble. L’alcaldessa 
presidenta contesta que sempre ha sigut així i que el Reglament no s'ha tocat des que 
ella és alcaldessa, que demanarà un informe a Secretaria.

3.14) La Sra. Mateo Bernabeu (Compromís per Xixona) pregunta a la Sra. Carbonell 
Bernabeu, regidora delegada de Personal, pel problema de falta de personal de 
l'Ajuntament, per què no s'aprova l'oferta d'ocupació per a 2023. La Sra. Carbonell 
Bernabeu, regidora delegada de Personal, contetsta que ja es va aprovar l'oferta 
d'ocupació per a 2022 i en 2023 hi ha hagut proves per a l'estabilització de l'ocupació 
pública. Ha sigut un any complicat per les dues eleccions.

3.15) La Sra. Mateo Bernabeu (Compromis per Xixona) diu que per a primers d'any es 
publique la de 2024 perquè la gent tinga informació, perquè la gent de Xixona està 
treballant en la temporada del torró i no pot presentar-se a les proves. La Sra. 
Carbonell Bernabeu contesta que no se sap amb antelació qui es jubila, ni qui se’n va 
a un altre ajuntament. Que s’intentarà fer.

3.16) La Sra. Mateo Bernabeu (Compromís per Xixona) pregunta quan està previst 
que s'incorporen els auxiliars administratius de la borsa d'ocupació. El secretari, amb 
permís de l’alcaldessa presidenta li contesta que hi ha hagut al·legacions a la llista 
provisional, que unes són perquè creu que han de tindre més puntuació i unes altres 
que cal anul·lar alguna pregunta, la qual cosa ho complica molt, perquè si s'anul·la una 
pregunta, per no ser correcta, cal tornar a corregir tots els exercicis.

3.17) La Sra. Mateo Bernabeu (Compromís per Xixona) li diu a la Sra. López Narbón, 
regidora delegada de Cultura, que no s'ha fet el taller d'art-teràpia, però no per no 
haver aprovat la modificació de crèdit, sinó perquè no hi ha hagut una empresa per a 
això. La Sra. López Narbón diu que hi havia una empresa i es va sol·licitar un monitor 
per a començar l'any que ve. Com no es va aprovar la modificació de crèdit es va 
pensar que era millor mantindre les necessitats del menjador del col·legi Sagrada 
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Família i veure què es pot fer a principi d'any. La Sra. Mateo Bernabeu diu que li va 
estranyar que havent pressupost no s'havia començat.

3.18) La Sra. Mateo Bernabeu (Compromís per Xixona) li diu al Sr. Mira García, 
regidor delegat d'Hisenda, Administració Financera i Tributària, que en el Ple de juliol 
ja es va veure la modificació 11/2023 per urgència i que era una necessitat urgent i 
inajornable. Li ha sorprés que d'aqueixa modificació urgent no s'ha gastat diners en 
moltes coses, per exemple, l'aire condicionat en la Tercera Edat i no s'ha posat, l'aire 
condicionat en el Jutjat de pau tampoc, que es van fiar de la urgència i no s'han gastat, 
i això no ajuda res a la confiança.

El Sr. Mira García respon que era una modificació de crèdit on hi havia consignació 
per a diverses inversions i altres coses, i que ja es va dir que es llevava el que no era 
urgent. Que a l'agost es van posar en marxa els aires condicionats i la tècnica va dir 
que calia rectificar els projectes en l'AFA, Jutjat de Pau (que estan contractats) i en la 
Tercera Edat, perquè calia veure si són complementaris. Diu que quan parla 
d'urgència són almenys tres mesos, s'aprova, es publica, etc. i es contracta i encara no 
s'ha executat.

3.19) La Sra. Mateo Bernabeu (Compromís per Xixona) pregunta si estava l'informe 
d'Intervenció quan es va passar la modificació d'urgència. El Sr. Mira García, regidor 
delegat d'Hisenda, Administració Financera i Tributària, contesta que no. La Sra. 
Mateo Bernabeu pregunta si està hui i el Sr. Mira García contestat que sí. La Sra. 
Mateo Bernabeu diu que s'hauria d'haver suspés el Ple. Que sembla que estan posant 
pegues, però el que estan fent és que es treballe com diu la Llei. Que la seua labor és 
fiscalitzar i si no, no pot votar. El Sr. Mira García diu que d'acord i que s'està fent un 
esforç a complir al més prompte possible i que a ell no li importa donar-li l'Informe.

La Sra. Mateo Bernabeu li dóna les gràcies perquè és una persona oberta i treballa 
més del que deu, però ha de canviar les formes perquè no són concordes a una 
corporació com aquesta. El Sr. Mira García diu que no pot ser d'una altra forma, s'està 
revisant tota l'aplicació i s'ha vist ja la possibilitat de l'accés informàtic als expedients 
de Ple i Comissions. Que s'ha treballat així en altres corporacions anteriors i no ha 
passat res i si s'ha de canviar, es farà.

3.20) La Sra. Mateo Bernabeu (Compromís per Xixona) diu que la gent veu el Ple per 
la televisió i saben que s'han fet comentaris al poble per votar no en l'anterior Ple i es 
poden arreglar les coses si s'expliquen i no s'han de comprometre despeses sense 
consignació. El Sr. Mira García, regidor delegat d'Hisenda, Administració Financera i 
Tributària, diu que no l'entén i la Sr. Mateo Bernabeu li diu al Sr. Mira García si s'han 
compromés despeses sense partida pressupostària. El Sr. Mira García contesta que 
no.

El Sr. Mira García, diu que la biblioteca i l'arxiu han tingut una despesa extra. S'ha 
incorporat una empleada nova i el mes de maig no hi havia diners i ara hi ha diners. 
Cal veure quines partides es poden rascar i que no hi ha més remei que llevar coses. 
Això no vol dir que en aqueix moment no hi haguera diners, i diu que la modificació de 
crèdit és una cosa normal de tots els anys per a poder acabar l'any.
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La Sra. Mateo Bernabeu diu que quan es va fer el comunicat de la modificació, va dir 
que si se li haguera donat l'informació, hauria sigut una altra cosa i que hui s'ha donat 
informació que no es tenia.

El Sr. Mira García diu que l'equip de govern deu acostumar-se a parlar amb l’oposició i 
l'oposició a parlar amb l'equip de govern i tot pel poble.

La Sra. Mateo Bernabeu li dóna les gràcies a l’alcadesa presidenta per haver-li deixat 
parlar i li diu que en el Ple passat va faltar a la veritat, perquè va dir que tenien 
informació i ells no la tenien, que havien demanat informació, tal com diu la llei, i no la 
van obtindre. Li diu al Sr. Mira García que cal fer el pressupost i que s'ha oferit des del 
primer moment per a ajudar en el que faça falta. 

3.21) El Sr. Masiá Álvarez (PP) pregunta si es renovarà el conveni amb el Motoclub 
Xixona o se'ls autoritzarà en un altre terreny. El Sr. Sirvent Carbonell, regidor delegat 
d'Esports contesta que s'ha de tramitar un altre conveni, perquè no es va denunciar 
amb l'antelació que estableix la llei i, de moment, no hi ha previst un altre terreny.

3.22) El Sr. Masiá Álvarez (PP) diu que en el polígon Espartal hi ha moltes parcel·les 
adjudicades a empreses que no les han utilitzades fins ara i pregunta si es poden 
revertir.

L’alcaldessa presidenta contesta que és competència de l'IVACE, qui no vol que es 
revertisquen, perquè les empreses tenen encara temps per a ocupar-les. Diu que 
aquest matí en la Junta de Govern s'ha donat llicència a una empresa en una 
d'aquestes parcel·les.

El Sr. Masiá Álvarez pregunta quin és el termini que tenen per a executar-les. 
L’alcaldessa presidenta contesta que està publicat en la Web, que fins ara eren dos 
anys, però pot haver canviat.

3.23) El Sr. Masiá Álvarez (PP) diu que hi ha moltes queixes per la brossa en les 
partides rurals. El Sr. Sirvent Carbonell, regidor de Recollida, Gestió i Tractament de 
Residus, explica que hi ha parts de la Policia Local, perquè sembla que algú ha deixat 
abandonat algun animal mort.

3.24) El Sr. Masiá Álvarez (PP) pregunta si s'ha previst la parada de l'autobús 
demanada pels jubilats. La Sra. Carbonell Bernabeu, regidora delegada de Serveis 
Socials i Promoció Social, diu que s'ha d'estudiar, perquè si es fan més parades es 
modifica el temps del trajecte.

3.25) El Sr. Masiá Álvarez (PP) diu que, al fil de tot el que s'ha parlat, en el Ple passat 
es van dir coses que no són certes, com que Xixona es quedava sense representants 
en els Consorcis i no és així. Que en la Junta de Portaveus es parla de coses i ací, en 
el Ple es fa una altra cosa.

L’alcaldessa presidenta diu que es calla més del que voldria. No ha contestat a la Sra. 
Mateo Bernabeu. Que va dir que el Consorci es queda sense representació, però 
l'endemà van cridar del Consorci de Bombers i quan els van dir que no s'havia 
nomenat representant, van dir que la representació l'exerceix l'Alcaldia. Que ahir, el 
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president de la Diputació la va citar en el seu despatx per a dir-li que Xixona no tenia 
representació en Consorcis amb la Diputació. Ella li va contar el que va passar en el 
Ple i el president li va dir que això no pot ser, i ella li va contestar que si es vota que 
no, no es pot fer una altra cosa.

Diu que si no hi ha representació de l'Ajuntament, la representació correspon a 
l'Alcaldia i que el president de la Diputació diu que si Xixona no designa un 
representant no es pot convocar l'Assemblea General del Consorci. Acaba dient que el 
president de la Diputació és del partit del Sr. Masiá Álvarez, del PP. Diu que ja s'ha 
resolt, que la representant és l'alcaldessa i que hem d'entendre'ns, perquè estem 
donant la nota en tota la província i no és necessari arribar a això.

El secretari demana permís a l’alcaldessa presidenta per a intervindre i aclarir aquest 
tema, i amb el permís concedit, comenta que, segons el que es disposa en l'art. 21 de 
la Llei de Bases del Règim Local, entre les atribucions de l'Alcaldia està la de 
representar a l'Ajuntament i que aqueixa atribució és de les delegables, per la qual 
cosa si no es designa representant, la representació de l'Ajuntament davant qualssevol 
organismes, entitats, persones, etc. públiques o privades correspon a l'alcaldessa. Una 
altra cosa és que en els estatuts de determinats organismes, com en el Consorci de 
Bombers, s'estableix que el representant de l'Ajuntament l'ha de designar el Ple, però 
si no es designa, fins que es designe, pot ser l'Alcaldia.

El Sr. Masiá Álvarez (PP) diu que no sabia que el representant era l'Alcaldia i que si 
els estatuts diuen que ha de designar-lo el Ple caldrà veure les conseqüències de la 
representació per l'alcaldessa.

L’alcaldessa presidenta diu que si això és una amenaça que com a alcaldessa 
representa a la corporació i que els Serveis Jurídics de la Diputació han informat que 
aquests organismes no poden estar sense representació dels ajuntaments. Acaba 
dient que era clara la intenció quan es va votar en contra dels representants proposats.

I sense més assumptes per tractar, a les 22.05 hores, la Presidència alça la sessió, de 
la qual, com a secretari, estenc la present acta.

El secretari general
(Document signat electrònicament)
Alfonso Ramón Calero del Castillo
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